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براساس اعلام دادستان تهران، ناایمن ترین بیمارستان 
کشور در تهران قرار دارد. به گفته علی صالحی، اخطار 
پلمب و تعطیلی آن به همراه یکی دیگر از ساختمان های 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی، درمانی به 
درخواست سازمان آتش نشانی صادر شده است. بحث 
ایمنی  ســاختمان  های کشــور پس از حادثه متروپل 
آبادان، دوباره مطرح شــد. درســت پس از این حادثه، 
فهرستی منتشر شد که در آن اسامی 129ساختمان 
با وضعیت ناایمن در تهران اعلام شــد. هر چند که این 
فهرست مورد تأیید شهرداری تهران نبود، با این حال 
در میان آن، نام 7بیمارســتان و مرکز درمانی هم دیده 
می شــود. بیمارســتان های ضیائیان، فجر، شهدای 
یافت آباد، فیاض بخش، غیاثــی، بوعلی و مرکز درمانی 
شهید شاه آبادی؛ ســاختمان هایی که ممکن است با 
کوچک ترین حادثه طبیعی یا غیرطبیعی بحرانی مانند 
متروپل و پلاســکو را رقم بزند. تیرماه سال 99 بود که 
حادثه  آتش سوزی در کلینیک »ســینا مهر« رخ داد و 
جان 19نفر را گرفت. همان زمان کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس دست به کار شد و پس از بررسی های لازم 
اعلام کرد که ۴۳1مرکز درمانی ناایمن در شهر تهران 
وجود دارد. زهرا شیخی، سخنگوی کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس هم اعلام کرد که 12مرکز درمانی شامل 
بیمارستان و مراکز جراحی محدود در استان های تهران 
و قم شرایطی شبیه مرکز جراحی سینا مهر و حتی بدتر را 
دارند. حالا هم با اینکه دادستانی تهران اعلام نکرده کدام 

بیمارستان تهران تعطیل خواهد شد، اما بررسی های 
همشهری نشان می دهد، ســاختمان مرکز بهداشت 
زیر مجموعه دانشگاه علوم پزشکی تهران، جزو اماکنی 
است که به گفته حسین قناعتی، رئیس این دانشگاه، طی 
15روز آینده تخلیه خواهد شد.به نظر می رسد این آغاز 

برخورد با ساختمان های ناایمن در تهران است.

تخلیه یک ساختمان ناایمن بهداشت و درمان
آخرین وضعیت بررســی ناایمنی مراکز درمانی کشور 
از سوی وزارت بهداشت به سال 95 برمی گردد، پس از 
آن مطالعه جامعی روی بحث ایمنی بیمارستان ها انجام 
نشده اســت. آن زمان معاونت درمان وزارت بهداشت 
اعلام کــرد کــه بیمارســتان های رازی، فیروزآبادی 
ری ، امام خمینی)ره(، بهارلو، امیراعلم، روزبه، اشــرفی 
اصفهانــی، 15خــرداد، طرفــه و لولاگــر در تهران و 
بیمارستان های اشرفی اصفهانی بهبهان، امام خمینی )ره( 
بروجرد، فاطمی اردبیل، مدنی خوی، بیمارستان نور و 
حضرت علی)ع( اصفهان، شهید مطهری ارومیه، شهید 
یحیایی نژاد بابل، پورسینای گیلان و آذر پنجم گرگان 
جزو مراکز درمانی فرسوده هستند. البته نه تنها چنین 
بیمارستان هایی با عمر بیش از 50ســال، که در زلزله 
اهر- ورزقان یا در زلزله کرمانشاه هم بیمارستان هایی 
وجود داشتند که مانند بنای متروپل کاملا نوساز بودند 
اما در برابر زلزله تاب نیاوردند. حالا فاجعه متروپل باعث 
شده که دفاتر فنی در دانشگاه های علوم پزشکی فعال 
شوند و اســامی تمام ســاختمان ها و بیمارستان های 
فرسوده را اعلام کنند.  حسین قناعتی، رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی تهران در این باره به همشهری می گوید: 
»برخی بیمارستان ها عمری بیش از 50سال دارند اما 

درباره برخی از آنها چالش هایی برای نوسازی و بهسازی 
وجود دارد. به عنوان مثال، بیمارستان امام خمینی )ره( 
در فهرســت میراث فرهنگی قرار دارد، اجازه تغییر در 
ساختار آن داده نمی شود.« او با تأکید بر اینکه در حال 
حاضر بالاي یک میلیون نفر به این مراکز درماني مراجعه 
مي کنند، مي گوید: »نمي توان ارائه خدمات در این مراکز 
را متوقف کرد.« قناعتي از جایگزینی مراکز درمانی جدید 
به جاي برخي بیمارستان هاي فرسوده خبر می دهد:»از 
جمله این مراکز بخش ســرطان و مهدی کلینیک در 
بیمارســتان امام خمینی )ره(، بیمارســتان کودکان 
یافت آباد 2، بیمارستان شماره شریعتی 2 و بیمارستان 
اسلامشهر هســتند که تعدادي از آنها به زودی افتتاح 
خواهند شــد و حدود ۳ هزار تخت بیمارستانی جدید 
تنها در زیرمجموعه دانشگاه علوم پزشکی تهران خواهند 
بود.« قناعتی در پاســخ به این سوال که با افزوده شدن 
این مراکز درمانی آیا بیمارستان های قدیمی از دسترس 
خارج خواهند شد، مي گوید: »هیچ مرکز درمانی حذف 
نمی شود و تمام این مراکز نوسازی و تقویت خواهند شد. 
تا جایی که من می دانم در حال حاضر بیمارستان دولتی 
که باید به سرعت تخلیه و پلمب شود در محدوده دانشگاه 
علوم پزشکي تهران وجود ندارد اما منکر مشکلات ایمني 
در این مراکز نیســتیم و ضرورت دارد این مشکلات و 
کمبودها برطرف شود.« این مســئول تاکید می کند: 
»فاجعه متروپل و پلاســکو ناشــی از بی توجهی بود و 
هشدار جدی بر حذف بناهای ناایمن است. بر این اساس 
ساختمان بهداشت و درمان زیر مجموعه این دانشگاه 
در خیابان حافظ که همین وضعیت را دارد، طی 15 روز 
آینده تخلیه خواهد شد و ایمن سازي دیگر مراکز درماني 

در دستور کار است.«

  50هزار تخت فرسوده و غیراستاندارد 
در حوادثی که در مراکز درمانی و بیمارستانی رخ می دهد 
یا بروز آن در این مراکز پیش بینی می شود انگشت اتهام 
به سوی وزارت بهداشت نشانه می رود، اما به گفته امیر 
ســاکی، مدیرکل دفتر توســعه منابع فیزیکی و امور 
عمرانی، با اینکه مهم ترین دغدغه متولی ســلامت در 
کشور، ارتقای ایمنی این مراکز درمانی است، اما وزارت 
بهداشــت در اجرای طرح های مقاوم سازی و بهسازی 
تنها مانده و بدون تامین بودجه نمی تواند کاری از پیش 
ببرد. ساکی به همشهری می گوید: »وزارت بهداشت از 
حدود 2دهه گذشته ارزیابی هایی را درباره بیمارستان ها 
و ساختمان های درمانی کشور برای بررسی فرسودگی و 
ایمنی سازه ای انجام داده است. در نخستین بررسی ها 
ثابت شــد که حدود 7۳درصد تخت های بیمارستانی 
کشــور فرســوده بودند. طی این مدت ۴0هزار تخت 
جدید ایجاد شد و هم اکنون درصد فرسودگی تخت ها 
به ۴5درصد کاهش پیدا کرده اســت. بر این اساس از 
مجموع 1۴0هزار تخت بیمارســتانی تحت پوشــش 
دانشگاه های علوم پزشکی و وزارت بهداشت، 50هزار 
تخت فرسوده و غیراستاندارد وجود دارد.« به گفته این 
مسئول برای جایگزینی تخت های فرسوده عددی بالغ بر 
150هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است که باید از سوی 
سازمان های ذیربط تامین شود. برنامه ریزی میان مدت 
وزارت بهداشت تامین ســالانه ۳0هزار میلیارد تومان 
برای جایگزینی و ایمن سازی این تخت ها طی 5سال 
است اما با این روند و پیش بینی اعتبارات، هدف گذاری و 
آسیب شناسی انجام شده محقق نخواهد نشد. در این باره 
نیاز است که سیاســتگذاران به ویژه دولت، مجلس و 
سازمان برنامه و بودجه میزان اعتبار را پیش بینی کنند.«   
این مســئول در پاسخ به این ســؤال که آیا تخت های 
فرسوده موجود، جان بیماران را در بروز حوادث تهدید 
می کند، می گوید: »تعطیل شــدن بیمارستان به ویژه 
در حوزه دولتی و مناطقی که تنهــا یک مرکز درمانی 
دارند، مقدور نیست، چون بیمارستان جایگزینی وجود 
ندارد. تعطیلی این مراکز آسیب جدی به ارائه خدمات 
درمانی وارد می کند. البته این مراکز درمانی از ســوی 
دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور شناسایی و اعلام 
شده اند. پروژه های جایگزین برخی از این بیمارستان های 
فرسوده هم سال هاست که تعریف شده  اما بودجه لازم 
را اختصاص نداده اند. درباره برخــی مراکز ناایمن هم 
بیمارستان جایگزین احداث شــده یا در حال احداث 
است، ازجمله شهدای تجریش یا بیمارستان شریعتی. 
برای بیمارستان بهارلو هم طرح جایگزین درنظر گرفته 
شده اما اختصاص زمین نیازمند همکاری بین دستگاهی 

است که تاکنون محقق نشده است.« 

آغازبرخوردباساختمانهایناایمن
دادستان تهران اعلام کرده یک بیمارستان و یک ساختمان مربوط به دانشگاه علوم پزشکی به درخواست آتش نشانی تعطیل می شوند

براساس گفته های قائم مقام رئیس سازمان دانش آموزی، یک هزار و 510 پایگاه برای فراغت تابستانی دانش آموزان درنظر گرفته شده است
پایان 2سال دوری از تفریحات تابستانی

 با نزدیک شدن به روزهای آغازین تعطیلات تابستانی و به 

آموزش
پایان رسیدن ایام امتحانات، بچه ها باید به دنبال تعطیلات 
و فراغت های تابستانی خود باشند. با توجه به اینکه در 2سال 
گذشته مدارس چندان فعالیتی در حوزه ایام فراغت نداشته و به علت شیوع 
کرونا از هر تجمعی پرهیز می کردند، برنامه های تابستانی نیز با مدیریت و 
برنامه ریزی خانواده ها انجام می شد. حالا اما حسین عبادتی، قائم مقام رئیس 
سازمان دانش آموزی در نشست خبری دیروز که در سازمان دانش آموزی 
برگزار شد، گفته است: با بازگشایی مدارس و کاهش چشمگیر آمار کرونا، 
امسال برنامه های تابستانی برگزار می شود. او همچنین درباره اینکه امسال 
جبران 2سال گذشته خواهد بود، اعلام کرد برنامه های گسترده تابستانی برپا 

خواهد شد.
اما این برنامه ها شامل چه مواردی می شــود و واقعا چقدر گسترده است؟ 
عبادتی با بیان اینکه یک هــزار و 510 پایــگاه اوقات فراغت دانش آموزی 
پیش بینی شده اســت، گفت: 725 پایگاه اوقات فراغت ویژه دانش آموزان 
دختر و 725 پایگاه نیز ویژه دانش آموزان پسر است که یک هزار و510 مدیر 
و 6هزار و ۴0مربی در این پایگاه ها با هدف ارتقای مهارت زیست اجتماعی 
دانش آموزان فعالیت می کنند. او با اشاره به استفاده از ظرفیت فضای مجازی 

افزود: نمی خواهیم ظرفیت مجازی را از دست بدهیم؛ چراکه هزینه هایی 
برای آن شده است و قصد داریم ظرفیت شاد را تبدیل به ظرفیت پرورشی و 
تربیتی کنیم که در این راستا 21پویش را تعریف کرده ایم. عبادتی از برنامه 
دیگری با عنوان برگزاری اردوهای دانش آموزی نام می برد و می گوید: امسال 
تلاش کردیم تمرکز از تهران برداشته شود که نخستین برنامه، اردوی سبلان 
است. در این برنامه قرار است دانش آموزان پیشتاز به سمت قله سبلان بروند و 
به آن صعود کنند. قائم مقام رئیس سازمان دانش آموزی گفت: از سویی هفته 
آینده اردوی یک هزار و ۳00دانش آموز عشایر در مشهد انجام می شود. در این 
برنامه آموزش های تشکیلاتی و مهارتی ارائه می شود. او درباره اهمیت و نقش 
قرآن و آموزش های قرآنی معتقد است که باید مجالس تلاوت قرآن در مدارس 
احیا شود. عبادتی با بیان اینکه با اســامی پرطمطراق و غیرواقعی، ارتباط 
خوبی ندارد، تأکید می کند: اینکه کارگروه و قرارگاه ایجاد کنیم و اقدامی 
نشود، فایده ای ندارد، بلکه باید کار انجام شود؛ هم اکنون بخشی از جامعه از 
فعالیت های تربیتی  بهره ای نمی برند؛ مثل اردوگاه ها. تلاش ما این است که 
اردوگاه های نیمه کاره را تکمیل و تجهیز کنیم. او اضافه می کند: رسانه ها نیز 
باید رصد و در مقایسه ای اعلام کنند چند نفر از مسئولان در مأموریت کاری 
مصدوم شده و چند نفر دانش آموز در اردوهای دانش آموزی آسیب دیده اند؟ 

سپس ادامه می دهد: آیا می شود مطلق جلوی سانحه را گرفت؟ جواب منفی 
است، اما باید ایمنی کاملا رعایت شود.

قائم مقام رئیس سازمان دانش آموزی درباره ورود این سازمان به بوفه مدارس و 
لباس فرم دانش آموزی نیز می گوید: رسالت سازمان دانش آموزی تغذیه سالم 
و پوشش دانش آموزی نیست، بلکه فعالیت های فرهنگی و اجتماعی و ارتقای 
مهارت های زیست اجتماعی است . او ادامه می دهد که زمانی، بوفه به سازمان 
دانش آموزی داده شد. در آن دوران سود حاصل از این واگذاری به مدرسه 
می رسید، اما گفتند در این باره اما و اگرهایی مطرح شد. در همان زمان بود که 
اعلام کردیم آماده مشارکت در تغذیه سالم و لباس فرم دانش آموزی هستیم. 

او اضافه می کند: برخی استان ها این پیشنهاد را پذیرفتند.
عبادتی درباره آمار ســازمان دانش آموزی، گفت: ۳میلیون و 700هزار نفر 
عضو دانش آموزی، 1۳0هزار مربی و 60هزار خبرنگار دانش آموز داریم که 
البته ۴هزار خبرنگار دانش آموز به صورت فعال و نیمه فعال همکاری می کنند. 
ناگفته نماند هم مربیان و هم دانش آموزان به صورت افتخاری فعالیت می کنند 
و یک ریالی نمی گیرند. او از برگزاری کنگره ملی ۳1۳ در اسفند امسال در 
تهران خبر داد و گفت:  در ۳1۳ شهر، شخصیت و مفاخر ملی و فرهنگی توسط 

دانش آموزان برگزیده معرفی می شوند.

مریم سرخوش گزارش
روزنامه نگار

آسیب بیمارستان های فرسوده، فقط آوار بنا نیست 
»آسیب مراکز ارائه دهنده خدمات درمانی فقط در سازه های ناایمن و فرسوده نیست و بلکه هزینه کرد نگهداری آنها، اتلاف انرژی و انتقال آلودگی هم در این مراکز 
وجود دارد، به همین دلیل تبعات ناشی از فرسودگی   بیمارستان ها و مراکز درمانی باید از جنبه های مختلف بررسی شود.« این نکته ای است که حمید سوری، رئیس 
مرکز تحقیقات ارتقای ایمنی و پیشگیری از مصدومیت های دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به آن اشاره می کند و به همشهری می گوید: »تعداد زیادی از 
مراکز ارائه دهنده این خدمات، استیجاری و فرسوده هستند و باید انتظار بروز چنین مشکلاتی را داشت. همین حالا یکی از بیمارستان های رشت با بیش از 100سال 
سابقه تاسیس، وضعیت نامناسبی دارد و با کوچک ترین تکانی انتظار حادثه ای تلخ در آن وجود دارد. در سایر نقاط کشور هم فرسودگی مراکز بهداشتی و درمانی 
جان افراد را تهدید می کند.« سوری اما معتقد است مراکز درمانی بدون استانداردهای فیزیکی، می توانند باعث مخاطرات بیولوژیک هم بشوند: »یکی از دلایل 
عمده عفونت های بیمارستانی، فرسودگی بنای ساختمان هاست که منجر به افزایش مصرف آنتی بیوتیک ها می شود که هم ضرر اقتصادی دارد و هم مقاومت نسبت 
به آنتی بیوتیک ها را ایجاد می کند. مثلا در بیمارستان های سوانح و سوختگی اگر بنا، فرسوده و غیراستاندارد باشد، عفونت های ثانویه بیشتر به بیماران منتقل 
می شود. درباره تهویه هوا، فاضلاب ها، زباله های بیمارستانی و... هم برخی مراکز درمانی از استانداردهای کافی برخوردار نیستند و نه تنها بیماران که حتی پرسنل 
آن مراکز را در معرض خطر قرار می دهند.« به گفته سوری، آسیب بیمارستان های فرسوده، فقط آوار آن بر سر مردم نیست بلکه هزینه های گزاف غیرمستقیم هم به 
کشور وارد می کند: »اگر این بیمارستان ها تعطیل شوند، منفعت بیشتری برای جامعه دارند اما با توجه به اینکه توزیع منطقی خدمات بهداشتی و درمانی در کشور 
وجود ندارد، نمی توان آنها را حذف کرد. باید توزیع منطقی خدمات درمانی صورت بگیرد تا فرصتی برای احداث بیمارستان های جدید وجود داشته باشد.« او درباره 
اینکه چه زمانی باید انتظار حذف این بیمارستان های ناایمن را داشت، می گوید: »کار نظارتی بر این مراکز از سوی وزارت بهداشت در حال انجام است اما نوسازی آنها 
پرهزینه است و در وضعیت کنونی توان مالی دولت پاسخگوی رفع مشکل نیست. در این باره یکی از اقدامات می تواند مقاوم سازی و استفاده بهینه از ظرفیت های 
بهداشتی و درمانی باشد. سطح خطر در همه بیمارستان ها یکسان نیست و باید دسته بندی در این باره انجام شود تا اولویت بندی بهسازی صورت بگیرد. همچنین 
جابه جایی بخش ها به شکل منطقی هم می تواند صورت بگیرد. به عنوان مثال، در بخشی که سطح خطر بیشتر است، باید از تراکم بیمار و تجمع مردم جلوگیری شود.«

نکته

رئیس پلیس پیشگیری فراجا:
 14قلم کالای ممنوعه 

که زائران نباید به همراه داشته باشند
  مهدی معصوم بیگی، رئیس پلیس پیشگیری فراجا در نشست 
خبری به مناسبت اعزام زائران حج تمتع اعلام کرد: از 22خردادماه 
از 1۸فرودگاه کشور ۳9هزار زائر به بیت الله الحرام اعزام می شوند. او  
با اشاره به اینکه پلیس فرودگاه های کشور مأموریت های مختلفی 
را در این راستا دارد، گفت: 5مأموریت اصلی داریم که تکریم حجاج 

مهم ترین مأموریت پلیس فرودگاه هاست.
معصوم بیگی اعلام کرد: روان ســازی  ترافیک از شهر تا فرودگاه و 
تأمین امنیت محورهای مواصلاتی بر عهده پلیس است و همچنین 
مسائل مربوط به گذرنامه هم از ماموریت هایی است که برای پلیس 

در زمان اعزام به حج درنظر گرفته شده است.
رئیس پلیس پیشگیری گفت: هرگونه داروی کدئین دار یا مشتقات 
موادمخدر و مواد مخدر خط قرمز پلیس اســت و به شدت با افراد 
یا زائرانی که بخواهند موادمخدر را از کشور خارج کنند، برخورد 
می کنیم. او  ادامه داد: از طرف سازمان حج و زیارت پیامک هایی 
برای حجاج ارسال شده اســت تا در زمینه اقلام ممنوعه توجیه 
شوند. معصوم بیگی ادامه داد: حتما ۴۸ساعت قبل از ساعت پرواز، 
بارهای زائران به فرودگاه باید منتقل شود تا زمان برای بررسی و 
چک بارها وجود داشته باشــد. او  گفت: خانواده های زائران برای 
بدرقه و استقبال به فرودگاه نیایند تا باعث شلوغی و ترافیک نشوند.
رئیس پلیس پیشگیری ادامه داد: قرص متادون و شربت متادون، 
قرص و آمپول ترامادول، شــربت اکسپکترانت کدئین دار، قرص 
استامینوفن کدئین دار و قرص های دیازپام در عربستان ممنوع 
اســت. معصوم بیگی گفت: تجهیزات پلیس به روز شده است و 
از کارشناســان نقطه زن برای شناســایی افرادی که سعی دارند 

مواد مخدر را از کشور خارج کنند، استفاده شده است.
او  گفت: آمار کشف مواد مخدر از زائران ایرانی بسیار پایین و محدود 
است. حجاج ایرانی ازجمله حجاجی هستند که به شدت قوانین را 
رعایت می کنند؛ اینکه ما اعلام می کنیم دلیل بر فراوانی نیست، اما 

باید اعلام شود تا مردم در جریان قرار بگیرند.
معصوم بیگی افزود: سارقانی که دارای سابقه سرقت در فرودگاه 
هستند مجدد پرونده آنها در جریان قرار گرفته و مورد رصد هستند. 
همچنین تیم های خودرویی و پیاده به صــورت ویژه در ایام حج 
در فرودگاه ها حضور دارند. او  با اشاره به اینکه 5 هزار پلیس برای 
مأموریت حج به کار گرفته شده است، گفت: مبلغ 5000یورو ارز و 
همچنین مقدار 150گرم طلا هم می تواند همراه زائران حج باشد.

معصوم بیگی افزود: نخستین پرواز 22خرداد از فرودگاه امام)ره( 
آغاز می شود و برگشت هم تا 7مرداد به طول می انجامد.

رئیس پلیس پیشگیری گفت: اعزام حجاج کشورهای دیگر از ایران 
منتفی است و فقط زائران ایرانی از فرودگاه های کشور به حج اعزام 
می شوند. معصوم بیگی افزود: هیچ کدام از مأموران پلیس به حج 

اعزام نمی شوند و همه در حالت آماده باش هستند.

مجری شبکه شاد خبر داد:
 جابه جایی ۲1۶میلیون فایل

 تا حجم ۲گیگ در شبکه شاد
مجری شبکه شــاد گفت: 216میلیون فایل تا حجم 2 گیگ در 

شبکه شاد پس از آغاز آموزش حضوری رد و بدل شد.
علی کاظم زاده درباره میزان اســتفاده کاربران از شبکه شاد پس 
از حضوری شدن مدارس، گفت: تعداد کاربر روزانه فعال شاد در 
اردیبهشت ماه 7 و نیم میلیون نفر است و این میزان تقریبا معادل 
نصف کاربرهایی بوده که در دوران تعطیلی مدارس به دلیل شیوع 

ویروس کرونا در شبکه شاد حضور داشتند.
او  با بیان اینکه رکورد کاربر در بهمن ماه1۴00 حدود 1۳میلیون 
نفر در روز بود، افزود: پس از آغــاز آموزش حضوری این تعداد به 
7.۳میلیون نفر رسیده است. مجری شبکه شاد گفت : این موضوع 
نشان می دهد که دانش آموزان و نظام آموزشی کشور حتی پس 
از تعطیلی آموزش مجازی به دلیل بازگشایی فیزیکی مدارس باز 
هم از خدمات شاد اســتفاده می کنند. کاظم زاده عنوان کرد: در 
اردیبهشت ماه 1۴میلیون کاربر فعال ماهانه در شبکه شاد داشتیم. 
همچنین رکورد کاربر همزمان همچنان قابل توجه است، حدود 
۸0۳ هزار نفر همزمان در شاد حضور دارند که در بهمن ماه ۳میلیون 
نفر به صورت همزمان بوده و این عدد به ۸00هزار نفر رسیده است.

او  یادآورشد: آمارها نشــان می دهد هرچند آموزش مجازی تا 
حدی کاهش یافته و این نوع آموزش تحت نظر آموزش وپرورش 
نیست، اما شبکه شاد به عنوان دستیار نظام آموزشی همچنان 
مورداســتفاده دانش آموزان، معلمان و کاربران است. مجری 
شبکه شاد افزود: در اردیبهشت ماه 216 میلیون فایل در شبکه 
شاد جابه جا شــد و این درحالی اســت که در اسفندماه سال 
گذشته 766 میلیون فایل جابه جا شده است. فایل ها در شبکه 
شاد می تواند تا 2گیگ حجم داشته باشد. کاظم زاده افزود: امکان 
برقراری تماس تصویری همچنان در شبکه میسر است و یک و 
نیم میلیون تماس تصویری در اردیبهشت ماه ثبت شده است. او  
ادامه داد: یک میلیارد و500هزار پیام در اردیبهشت ماه جابه جا 
شده و میانگین حضور کاربران هم در اردیبهشت ماه به ۳ساعت و 

نیم رسیده است.

افزایش ۲0درصدی اهدای خون
مدیرکل انتقال خون اســتان تهران با اعلام خبر افزایش مراکز 
اهدای خون در شهرستان های اســتان تهران گفت: با اقدامات 
خوبی که از ابتدای امسال انجام شده حدود 20درصد اهدای خون 
افزایش داشت، اما نیاز به خون و فرآورده های آن همیشگی است و 
اهدا کنندگان باید به طور مستمر برای اهدای خون مراجعه کنند تا 
بتوانیم نیاز خون استان تهران را تامین کنیم. محمدرضا مهدی زاده،  
ادامه داد: باتوجه به اینکه درحال حاضر کرونا کنترل شده است، 
اعمال جراحی افزایش یافته و به همین دلیل میزان مصرف خون 
نیز ۳0درصد بالاتر رفته اســت. او  افزود: هم اکنون سطح ذخیره 
خون در استان تهران خوب است و مشکل خاصی در این خصوص 
نداریم، کرونا کنترل شــده و آمار فوتی ها و مبتلایــان به کرونا 
کاهش یافته است و مردم با اطمینان بیشتر خون اهدا می کنند، 
اما شــرایط تهران به دلیل جمعیت بالا، استقرار بیشترین مراکز 
درمانی و بیمارستانی و اعزام برخی از بیماران برای ادامه درمان و 
اعمال جراحی به تهران، سبب شده که تهران از نظر نیاز به خون 
و فرآورده های آن دارای شرایط خاص باشد و می طلبد که مردم 
به طور مستمر و همیشگی خون اهدا کنند، تا بتوانیم پاسخگوی 

بیمارستان ها و مراکز درمانی باشیم.

سیدامیرحسینقاضیزادههاشمی
رئیسبنیادشهیدوامورایثارگران

باتوجهبــهافزایــشمیانگینســنیجامعه
ایثارگــریافزایــشکیفیتخدماترســانی
ضروریاست؛باوجودبرخیمحدودیتها
بایــدازتمــامظرفیتهــابــرایرســیدگیبه
مســائلدرمانیایثارگراناســتفادهکرد.با
تخصیصاعتباراتلازمتعــدادمراکزطرف
قراردادباشــرکتبیمــهتکمیلــیایثارگران

افزایشیافتهاست.

محسنزارعی
رئیسمرکزسنجشوپایشکیفیت

آموزشی
ســؤالاترمــزشــدهامتحانــاتنهایی
پیشازشــروعهرامتحــانازقرنطینه
طراحــیســؤالاتبهطــورمســتقیمبــا
روشالکترونیکیبــهحوزههایاجرای
سراســرکشــورارســالمیشــودودر
همانجــارمزگشــاییشــدهودراختیــار

دانشآموزانقرارمیگیرد.

محمدنصیری
معاوناموراجتماعیسازمانبهزیستی
بهزیســتیدرپیتدوینفرایندهاییاســت
تــاواگــذاریسرپرســتیکــودکانمطابقبا
ضوابــطقانونیتســهیلشــود.بــاتوجهبه
تعدادمتقاضیاننســبتبهکودکانواجد
شــرایطبــرایواگــذاریسرپرســتیوتمایل
بیشترخانوادههابهسرپرستیدائم،تلاش
سازمانبرانتخابسرپرستیاسرپرستان

باشرایطبهتربرایاینکودکاناست.

افــرادمبتــلابــهانــواعســرطانهاســابقه
مصرفسیگاردارند.بهگفتهمتخصصان
قطعمصرفسیگاردرزماندرمانبازهم
کمککنندهبهبهبوداست؛چراکهمصرف
ســیگارحیــندرمــاناثربخشــیدرمــانرا

بهشدتپایینآوردهوکاهشمیدهد.

حداقــلحقــوقدریافتــیکارگــراندر
ســال1401اســتکهبهتصویبدولت
رسیدهاست.طبقجزئیاتاعلامشده
دربــارهافزایــشحقــوقبازنشســتگان
تامیــناجتماعــی،حداقــلدریافتــی
مستمریبگیراننبایدازحداقلحقوق
مصوبهمانسالکارگرانکمترباشد.

اعتبــاربــرایتجهیــزپژوهشســراهای
استانسیستانوبلوچستانپیشبینی
شــدهاســت؛ایــندرحالــیاســتکــه
بهگفتــهمعــاونآمــوزشمتوســطه
آمــوزشوپــرورشایــناســتان،برخــی
پژوهشســراهایاســتانازنظــرفضــا
دچــارمشــکلهســتندکــهبایــدایــن

مشکلرابرطرفکرد.

درروزهــایپایانــیهفتــهوهمچنیــن
تعطیــلات14و15خــردادتوســط
هلالاحمرامدادرسانیشدند.بهگفته
رئیسسازمانامدادونجاتجمعیت
هلالاحمــر650ماموریــتامــدادیدر
اینایامتوســطامدادگــرانهلالاحمر

رقمخورد.
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ثبت نام متقاضیان برپایی 
موکب اربعین1401 آغاز شد

معاون فرهنگی و مشارکت های مردمی ستاد توسعه 
و بازســازی عتبات عالیات از آغــاز ثبت نام صدور 
پروانه موکب داری اربعین حسینی 1۴01 همزمان 
با ایام دهه کرامت خبر داد. یوســف افضلی با بیان 
اینکه پیش بینی می شود در اربعین امسال حدود 
5میلیون زائر از ایران به عتبات مشرف شوند، گفت: 
بر همین اســاس اقدامات لازم برای بسیج حدود 
۳هزار موکب ایرانی و اعزام 15هزار خادم اربعینی 
آغاز شده است. دبیر کمیته مشارکت های مردمی، 
اسکان و تغذیه ســتاد مرکزی اربعین حسینی با 
تأکید بر اینکه تزریق ۳دوز واکســن برای خادمان 
مواکب اجباری است، افزود: علاقه مندان به تأسیس 
موکب و نیز مواکبی که پروانه آنها منقضی شده است، 
 می توانند با مراجعه به سامانه موکب داری به نشانی
 http://mokeb.atabat.org  نسبت به دریافت 
مجوز یا تمدید پروانه اقدام کنند. افضلی گفت: با 
توجه به اینکه در ایام اربعین امســال، دمای هوا به 
بالای ۴0درجه می رسد، پیش بینی می شود زائران 
به صورت »شب رو« مسیر پیاده روی را طی کنند؛ از 
این رو به مواکب ابلاغ کرده ایم تا تمهیدات لازم برای 
استراحت و اسکان زائران در روز و حرکت شبانه را 
بیندیشند.  وی گفت: اولویت موکب های ایرانی 
در اربعین امســال مهیا کردن محل استراحت و 
اسکان زائران و تأمین آب آشامیدنی خنک است 
و در بخش تغذیه، هدف گذاری شده تا با مشارکت 

موکب های عراقی این کار صورت گیرد.
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